
JUDETUL BACAU 
CONSILIUL LOCAL AL ORASULUI COMANESTI 

Proces-verbal  
incheiat astazi 09.02.2024 in sedinta ordinara 

a Consiliului Local al orasului Comanesti 

Convocarea consilierilor s-a facut prin Dispozitia nr. 313/02.02.2024, facandu-Ii-se cunoscuta ordinea de zi 
prin adresa nr. 24976/02.02.2024. 
Se face prezenta. Sunt prezenti 14 consilieri in sala, jar prin intermediul online 5 - Negrea Elena, Anastasia 
Constantin, Berea Marinel, Tiboi Claudiu i Lazar Costica. Fiind intrunita majoritatea, lucrarile sedintei pot 
incepe. 
Se invita domnul Primar sä preia cuvantul. 
D1 Primar prezinta ordinea de zi: 
1. Project de hotarare privind aprobarea bugetului de venituri i cheltuieli pe anul 2024; 
2. Project de hotarare privind aprobarea Listei de Investitii pe anul 2024; 
3. Project de hotarare privind aprobarea bugetului de venituri i cheltuieli pentru anul 2024 la Serviciul 
Local "Eco Valea Muntelui Comanesti; 
4. Project de hotarare privind aprobarea Listei de Investitii pe anul 2024 la Spitalul Orasenesc "loan Lascar" 
Comanesti; 
5. Project de hotarare privind aprobarea bugetului de venituri i cheltuieli pentru anul 2024 la Spitalul 
Orasenesc "loan Lascar" Comanesti; 
6. Project de holarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici si a devizului general pentru 
obiectivul de investitii "Modernizare Statie de epurare si extindere retea de canalizare, Orasul Comanesti, 
judetul Bacau"aprobat pentru finantare prin Programul National de Investitii "Anghel Saligny", precum si a 
sumei reprezentand categoriile de cheltuielile finantate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului. 
7. Project de hotarare privind exprimarea acordului cu privire la ipotecarea dreptului de folosinta a terenului 
inscris in Cartea Funciara nr. 63332, proprietate privata a Orasului Comanesti, teren concesionat catre SC 
Panimon SA. 
8. Project de hotarare privind suplimentarea statului de functii, a organigramei, precum i stabilirea salariilor 
de baza pentru personalul din cadrul aparatului de specialitate al Primarului Orasului Comanesti si a 
serviciilor publice subordonate. 
9. Project de hotarare privind aprobarea Planului de Actiuni i Lucrari de Interes Local pe anul 2024 — 
prevazut de Legea nr.196/2016 — privind venitul minim de incluziune, cu modificarile i completarile 
ulterioare. 
Este vorba de legea care se refera la ajutorul social. Foarte multa lume se intreaba de ce nu-i pune la treaba 
pe cei care sunt la ajutorul social. 
Total dosare — 178 din care: - 79 apti de munca 

- 99 persoane scutite — adeverinte medicale 
O familie formata din - 6 persoane are de prestat 54 de ore, deci o persoana avand de efectuat 9 ore. 
Vi se pare cä nu sunt pusi la munca, dar ei au cate o zi, doua de munca. 

10. Project de hotarare privind aprobarea criteriilor pentru acordarea unor ajutoare de urgenta. 
11. Informare privind activitatea desfasurata de catre Directia de Politie Locala Comanesti pe anul 2023. 
12. Raport privind activitatea asistentilor personali desfasurata in semestrul II al anului 2023. 

D1 presedinte de sedinta: Banu Mihai Razvan: 
-Supune la vot procesul verbal ale sedintei din 31.01.2024. 
Se aproba in unanimitate. 
D1 presedinte de sedinta Banu Mihai Razvan: 
- Supune la vot odinea de zi ! Se aproba in unanimitate. 
D1 presedinte de sedinta Banu Mihai Razvan: 



Ordinea de zi! 
1. Project de hotardre privind aprobarea bugetului de venituri si cheltuieli pe anul 2024; 
Dra director economic Gherber Daniela: Va rog sd aprobati cateva completdri la proiectul de hotardre 
anume — 205 mu i lei la partea de cheltuieli si venituri — asistentele medicale preluate de UAT Orasul 
Comanesti -si o reglare in interior intre capitolele 68,65,67 , minus 300 mu i , plus 100 de mu i la 
invatamant , plus 200 mu i la intretinere spatii verzi. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot cu completarea d-rei Director Gherber!. Se voteaza astfel : Voturi pentru — 18, 
abtineri 1 ( Sarca Valentin), impotriva — 0. 
2. Proiect de hotardre privind aprobarea Listei de Investitii pe anul 2024; 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreabd daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
disculii. Se supune la vot !. Se voteala in unanimitate! 
3. Project de hotardre privind aprobarea bugetului de venituri i cheltuieli pentru anul 2024 la Serviciul 
Local "Eco Valea Muntelui Comanesti; 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot !. Se voteazd in unanimitate! 
4. Proiect de hotardre privind aprobarea Listei de Investitii pe anul 2024 la Spitalul Ordsenesc "Joan 
Lascar" Comanesti; 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedintd intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot!. Se voteazd astfel : Voturi pentru — 18, abtineri 1 ( Sarca Valentin), impotriva — 
O. 
Dl consilier local Sarca Valentin: As don i 	argumentez abtinerea mea, a don i sä se organizeze un 
concurs pentru managementul spitalului de catre s-au prin Ministerul Sandtatii. 
DI primar: nu este pe ordinea de zi acest subiect, dacd doriti punem pe ordinea de zi la o sedinta 
urmatoare. 
DI consilier local Sacra Valentin: Este legat de spital. 
Dna Luminita Dumitru: Se pot organiza concursuri prin Ministerul Sandtatii doar dacd spitalul este in 
subordinea Ministerului Sanatatii, Spitalul Comanesti, nu este. 
DI Primar: Nu are rost, intram in niste discutii aiurea. Nu stie , nu cunoaste, dar vrea 	noi avem o ordine 
de zi aprobatd, pe care o parcurgem de la un cap la altul. De ce nu spuneti ca s -a organizat examen de 
director economic, director medical, de ce nu spuneti? 
DI consilier local Sarca Valentin: Si de manager, trebuie. 
D1 Primar: A fost organizat concurs pentru manager si nu s-a prezentat nimeni. Acest concurs nu-1 
organizeazd Ministerul Sandratii, trebuie sä intetelegi lucru acesta. Ministerul Sandtatii organizeazd 
concurs pentru spitalele, pe care le are in subordine. 
5. Project de hotardre privind aprobarea bugetului de venituri si cheltuieli pentru anul 2024 la Spitalul 
Ordsenesc "loan Lascar" Comanesti; 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot!. Se voteazd astfel : Voturi pentru — 18, abtineri 1 ( Sarca Valentin), impotrivd0. 
6. Project de hotdrare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici si a devizului general pentru 
obiectivul de investitii "Modernizare Statie de epurare si extindere retea de canalizare, Orasul Comanesti, 
judetul Bacau"aprobat pentru finantare prin Programul National de Investitii "Anghel Saligny", precum 
a sumei reprezentand categoriile de cheltuielile finantate de la bugetul local pentru realizarea 
obiectivului. 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteazd in unanimitate! 
D1 Primar: Nu aveti de obiectat cã trebuie sä cofinantam o suma de 4.775.727 lei? 
D1 consilier local Sarca Valentin: raportat la valoarea intregului proiect, asta este, suportam. 
DI Primar: Suportam?? Dar de unde? 
DI consilier local Sarca Valentin: de ce ati amanat asa de mult acest proiect? Sunt 20 de ani de mandate. 
Ca sa nu zic 30. 
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D1 Primar: Nu ne putem pierde vremea, noi avem de 15 ani predat la Minister acest proiect, depus, 
castigat i nefinantat. Au fost ani in care ne-au tot bagat fitile, urmeaza USR-ul sa ne mai bage fitile. $i-
au bagat toti coada ca sä nu se faca proiectul, de ce? Ca 'or candida i ei i nu au ce spune primarului cã 
nu a facut. Aveti motiv ca nu se face canalizarea, uite ea acum aprobam indicatori i pentru canalizare. 
DI consilier local Sarca Valentin: Doamne ajuta! 
D1 Primar: Se face ea n-ati mai putut bloca „ cei care sunteti de buna credinta".... 
D1 consilier local Sarca Valentin: A-ti fost amendat ani de zile de catre Apele Romane pentru poluarea 
Trotusului, pentru ca nu a-ti facut nimic in acest sens. 
D1 consilier local Laic Robert: D1 consilier Sarca, and sunteti dvs acasa i vreti sä varuiti casa , puneti 
bani , dar daca doamne fereste iti ia foc casa i ramaneti intr-o ruina, va trebuie ajutor financiar. Ajutorul 
pentru o Primarie este accesarea de fonduri europene, daca n-ai fonduri europene, stai i cu canalizarea.... 
D1 Primar: vorbim de 10 milioane de euro.....nu am avut, am sapat in jurul primariei si nu am gash 10 
milioane de euro, am stat atatia ani de zile pana am gasit finantarea celor 10 milioane de euro. 
D1 consilier local Constantin $tefan: Alte primarii au finantat prin alte fonduri europene — prin POIM. 
D1 consilier local Sarca Valentin: Noi suntem tot timpul exceptii..... 
DI Primar: Da, suntem exceptii , pentru ca suntem singurii din judetul Bacau care avem sursa proprie de 
apa potabila, singurii cu Statie proprie de epurare i propria retea de apa potabild, singurii cu toate retelele 
de apa potabila schimbate. 
Poate mai sunt cativa care au statie, dar care nu functioneaza si nu au retelele de apa schimbate. Orasul 
Comanesti este singurul care are toate retelele de apa potabila schimbate. Stiati lucru acesta? stiti cu ce 
eforturi s-a fa.cut lucrul acesta? Nu vã intereseazknu? Va intereseaza doar sä spuneti ca nu s-a racut... 
D1 consilier local Sarca Valentin: Suporta avarii mai dese cleat la conducta veche. 
D1 Primar: Sunt avarii pe conducta de aductiune de apa de la Ciobanus, care are o vechime de peste 50 de 
ani. 0 conducta veche se mai sparge. Intervenim o data la 3 luni, la 6 luni. Interventia Crabului privind 
remedierile pe aductiunea de apa care este pe aici pe la noi, Däiiiiãneti, Moinesti..etc este de 5, 10 on 
mare. Dar de pretul la apa aveti ceva de spus, ca au pretul dublu fata de noi? 
D1 consilier local Sarca Valentin: An de an acordati subventii pentru construire. 
DI Primar: pentru pretul la apa nu am acordat niciodata subventii... Aveti grija cä sunteti in sedinta 
publica i discutam pe lucruri i fapte concrete... Pe facebook puteti sa spuneti toate tampeniile, acolo pe 
cei care doresc sa spuna adevarul, ii blocati... 
Dl consilier local Sarca Valentin: Vorbesc nepoliticos i neargumentat... 
131 Primar: orasul Comanesti este unul din cele care beneficiaza de eel mai bun sistem de apa potabila din 
judetul Bacau. Avem eel mai mic pret la apa, suntem singurii din judet care avem propria statie de 
tratare a apei, singurii cu doua surse de apa. Avem o sursa de la Statia de captare i tratare Ciobanus - cea 
mai buna apa potabila i Statia de la Caraboaia. Nu s-a facut pana acum fiindca primarul nu a avut de 
unde sa aduca 10 milioane de euro , a-ti adus dvs vreun leu in acest consiliul local? Nici un leu. Votati 
impotriva la tot ce puteti vota impotriva.... Va abtineti la tot ce va puteti abtine si au inceput i lucrarile la 
blocuri... 
D1 consilier local Sarca Valentin: M-am ablinut pentru ca 	 
D1 Primar: Va rog sa nu ma intrerupeti.... V-ati abtinut, abtinerea este calculata la vot impotriva, nu 
inseamna vot pentru...Sunteti cei care nu au votat proiectele pe blocuri, daca PNL i Tomita Ardeleanu nu 
ar fi votat, proiectele pe blocuri nu le aveam in acest moment. Au inceput lucrarile de executie. In 
momentul cand eram la faza de aprobare indicatori tehnico-economici, anumite faze din derularea 
proiectului, ati votat abtinere, abtinere...ca nu stim , ca nu ne pricepem, nu intelegem.....Tomita, cum de a 
inteles? 
DI consilier local Constantin $tefan: Dl primar, cu cine vä certati? 
D1 Primar: Ma cert cu cei care nu sunt de acord ca orasul acesta sa progreseze. 
D1 consilier local Constantin Stefan: Ne-am abtinut la un singur proiect, project despre care am fost 
anuntati la 11 noaptea 
D1 Primar: la toate proiectele cu blocurile v-ati abtinut. Noi, a doua zi aveam de raportat la Minister acei 
indicatori si a trebuit sa facem sedinta de urgenta ca sã putem raporta acei indicatori. Daca nu aprobam 
acei indicatori in sedinta de urgenta, noi nu avem aceste proiecte acum. 
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DI consilier local Constantin Stefan: Abtinerea este contabilizat5 la Nu, dar este abtinere. 
DI Primar: daca si consilierii PNL se abtineau, noi nu mai faceam nici un proiect pentru blocuri. Este 
vorba i despre canal si retelele de canalizare. S-a procedat la fel, s-au pus contre , s-a spus ea -  avem 
proiect de finatare ....nu dvs. nu erati atunci, colegii de la PSD ne-au obstructionat i ne-au pus piedici ca 
sä nu putem face investitii la Statia de Epurare. 
De aceea, am ajus sä obtinem finantare tocmai acum. Proiectele sunt din 2014, aprobate si au stat la rand 
ca sã intre la finantare. Nu a fost vina noastr5, a UAT — Comanesti , nu a fost vina Primarului Orasului 
Comanesti c5 nu ar fi fficut ce trebuia facut. Si apropos veniti cu fraze de genul„ primarul se lauda cã a 
facut digurile pe raul Trotus, dar de fapt sunt facute de Apele romane". Va place sä va pozati pe diguri pe 
la Brusturoasa, acest proiect care se desfasoara acum la Brusturoasa se executa in urma demersurilor 
facute de Primarul Orasului Comanesti. Primarul orasului Comanesti a facut demersuri la Guvemul 
Romaniei la vremea respectiva, la Banca de Dezvoltare a Comunitatilor Europene pentru finantarea 
acestui project imens. 14 milioane de euro a costat doar sectorul care tine de orasul Comanesti. A facut 
Apele Romane, este adevarat, dar vã doareati s5 punem noi banii de la bugetul local? Nu inteleg explicatia 
dvs. Apele Romane au construit digurile in urma demersurilor facute de catre Consiliul Local si Primarul 
Orasului Comanesti, la vremea respectiva. 
DI consilier local Laic Robert: La vremea respectiv5 au fost inundatii. Toate aceste demersuri au venit 
dupd o legislatura in care Primaria pe care a-ti preluat-o avea foarte mute datorii.. 
DI Primar: Cei dinaintea noastra, care au fost la conducere, au taiat i defrisat tot ce s-a putut prin orasul 
acesta, au taiat toti muntii....pe urma, au fost inundatii, inundatii pe care a trebuit sä le rezolvdm noi. Le-
arn gestionat noi, am construit case, drumuri , poduri , diguri, etc. A fost o catastrofa la vremea respectiva. 
Am refacut tot ce a fost distrus, am famas fara current electric, am facut diguri de protectie, am fa:cut tot.. 
si acum vin ei si spun cã nu sunt facute de primarie, sunt facute de Apele Romane. Nu am spus niciodata 
cã nu sunt facute de Apele Romane, dar in urma demersurilor, a solicitarilor i insistentelor Primarului 
Orasului Comanesti. 
7. Proiect de hotarare privind exprimarea acordului cu privire la ipotecarea dreptului de folosint5 a 
terenului inscris in Cartea Funciard nr. 63332, proprietate privata a Orasului Comanesti, teren concesionat 
catre SC Panimon SA. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot !. Se voteaza in unanimitate! 
8. Proiect de hotarare privind suplimentarea statului de functii, a organigramei, precum i stabilirea 
salariilor de baz5 pentru personalul din cadrul aparatului de specialitate al Primarului Orasului Comanesti 
si a serviciilor publice subordonate. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreabã daca mai sunt discutii. Nu mai sunt discutii. 
Se supune la vot!. Se voteaza astfel : Voturi pentru — 18, abtineri 1 ( Sarca Valentin), impotriva — 0. 
D1 primar: Uitati-v5 i dumneavoastra cum se poate abtine la un proiect de hotarare, pe care noi 1-am facut 
In baza unei legi. In Romania s-a dat un Ordin al Ministerului Educatiei, prin care asistentii medicali de la 
Unitatile de Invatdmant trec, obligatoriu, in subordinea Consiliului Local . Vorbim despre : 
- 2 posturi — la Cresa nr. 1 - Scoala Gimnaziala Liviu Rebreanu 
- 1 post la Centrul de Incluziune Socia15. 
Noi, daca nu le prelu5m , aceste institutii raman fart asistentii medicali pentru elevii din cadrul scolilor 
respective. Vedeti si dvs care este atitudinea unui om iresponsabil. Nu mai spunem cä a fost ales de 
populatie ca sä fie responsabil, sã deserveasc5 populatia, nu sä spund — ma abtin! M5 abtin de la once si 
la ui ma spun.. ."nu stiu domnule, eu nu am avut treab5"! 
DI consilier local Sarca Valentin: Am dreptul s5 argumentez! Obiectia mea nu este legata de asistenti. De 
foarte multa vreme anumite posturi sunt vacante i sunt necesare primariei. Acesta este motivul pentru 
care ma abtin, nu votez impotriv5. 
D1 primar: dvs stiti ca s-a dat o hotarare de Guvern, prin care s-au blocat toate posturile din Administratia 
Locala? 
D1 consilier local Sarca Valentin: Posturile unice nu sunt blocate. 
DI Primar: postul unic este postul de primar....daca tanjiti la acest post, aveti toate sansele peste 2, 3 
mandate.... 
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9. Project de hotarare privind aprobarea Planului de Actiuni i Lucrari de Interes Local pe anul 2024 — 
prevazut de Legea nr.196/2016 — privind venitul minim de incluziune, cu modificarile i completarile 
ulterioare. 
Materialele au fost la comisii. Di. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt disculii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
Di Primar: Doresc sa mai explic o data, la ora aceasta in orasul Comanesti, avem: 
Total dosare — 178 din care: - 79 apti de munca 

- 99 persoane scutite - medical 
- 6 persoane au de prestat 54 de ore, deci o persoana avand de efectuat 9 ore/ luna. 
Mereu se spune ca nu-i punem la treaba, matura o zi si asta este tot. 
Gabriela Munteanu: Situatia difera de la o tuna la alta, ei muncesc, apoi le este suspendat doasarul sau 
renunta la dosar. 
Di primar: Acesta este numarul maxim. 
Jitaru Augustin: Sunt cei care nu au venit la lucru si le-am taiat dosarele efectiv, nu se stie ce-au facut ei 
In aceasta perioada, pot face once magarie, nu-si asuma nimeni. Dintre acestia yin i cu scutire medicaid. 
10. Project de hotarare privind aprobarea criteriilor pentru acordarea unor ajutoare de urgenta. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 

11. Informare privind activitatea desfasurata de catre Directia de Politie Locala Comanesti pe anul 
2023. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. S-a luat la cunostinta! 

12. Raport privind activitatea asistentilor personali desfasurata in semestrul II al anului 2023. 
Materialele au fost la comisii. Di. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. S-a luat la cunostinta! 
Di. Presedinte de sedinta: Daca nu mai sunt alte probleme, declar inchise lucrarile sedintei de astazi. 

Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal. 
Presedinte de sedintd, 	 Secretar general, 

Consilier local 
	

jurist Daniela Chirila 
Banu Mihai Razvan 

intocmit, 
insp. Tiurtiuca Elena 

5 


